
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Kraskę 

na 33. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 maja 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra pracy i polityki społecznej Władysława Kosiniaka-Kamysza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Do mojego biura senatorskiego po raz kolejny zgłosiły się osoby niepełnosprawne, w tym niewidomi, z 

prośbą o interwencję w sprawie rozwiązania problemu udzielania ulg na przejazdy dla tych osób przez pry-

watne firmy transportowe. 

Jak nam wiadomo, PKP i PKS, które udzielają zniżek na przejazdy osobom niewidomym i ich opiekunom, 

ograniczają lub likwidują linie przejazdów i połączenia, a w to miejsce wchodzą prywatni przewoźnicy, któ-

rzy nie muszą udzielać jakichkolwiek ulg. Czynią to jedynie firmy, które mają podpisaną umowę z urzędem 

marszałkowskim danego województwa. Nie jest to jednak obligatoryjne. 

Czy w związku z tym nie należy zastanowić się nad wprowadzeniem ogólnego rozporządzenia, przepisu, 

który regulowałby tę sprawę i zobowiązywałby prywatnych przewoźników do zawierania umów z urzędami 

marszałkowskimi? Czy osoby tak bardzo poszkodowane jak niewidomi nie mogą otrzymać od państwa 

przywileju w ponoszeniu kosztów przejazdu środkami komunikacji? Sądzę, że nie jest to aż tak wielka grupa 

ludzi i nie obciąży zbytnio naszego budżetu. Bardzo rzadko można spotkać podróżujących niewidomych. 

Będę wdzięczny, jeżeli tym tematem zajmą się osoby kompetentne i problem pomocy tej grupie osób zo-

stanie rozwiązany. 

Z poważaniem 

Waldemar Kraska 




